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پوران درخشنده در واکنش به حادثه پلاسکو

در برابر انسان ها مسئول هستیم

پوران درخشنده که سال ها قبل درفیلم »پرنده 
کوچک خوشبختی« کاراکتر آتش نشان را به تصویر 
کشــید، از فاجعه رخ داده درســاختمان پلاسکو و 
تصاویر دردناک و غم انگیزی که در این باره منتشر 
شــده ابراز تأســف کرد. او گفت: زمانی که »پرنده 
کوچک خوشبختی« را می ساختم، نقش آتش نشانی 
درفیلم بود که یک حادثه هولناک را با حضور خود به 
آرامش تبدیل می کرد و می دیدیم بچه ای که مادرش 
را در استخر از دســت داده و حال همان اتفاق برای 
معلمش هم تکرار شده اســت، با آمدن آتش نشان 
چگونه فریاد می زند و معلمش را نجات می دهد. اینها 
آدم هایی هستند که جانشان را کف دست می گذارند 
و برای خدمت به مردم کار می کنند. درخشــنده 
ادامه داد: آتش نشــان ها در هرحادثــه ای که وارد 
می شوند، آرامشی را به کسانی که با اتفاقی سخت 
روبه رو شده اند، منتقل می کنند اما الان همان ها و 
البته تمام مردم گرفتار غمی شده اند که درآن فقط 
خدا می تواند کمک کند، چون درد بزرگی اســت. 
آتش نشان ها آدم های از جان گذشته ای هستند که 
باید به آنها بسیار توجه شود، چون شغلشان عادی 
نیست و با خدمتی که به مردم انجام می دهند، باید 
دستان آنها را بوسید. الان بسیار دردناک است که این 
افراد شجاع که به خاطر مهار آتشی به یک ساختمان 
رفته اند، با چنین آواری روبه رو شــدند. ساختمان 
پلاسکو فقط یک ساختمان چند طبقه بود و چند 
روز از وقوع حادثه گذشــته اما هنوز آواربرداری به 
پایان نرسیده است. این جای تأسف دارد که دراین 
مواقع فقط نیروی انســانی ما جان خود را از دست 
می دهد، درحالی  که باید با وسایل و امکانات پیشرفته 
وارد عمل می شــدیم تا چنین فاجعه ای را نبینیم. 
تنها خواسته ام این اســت که کمی فکر کنیم، این 
انسان هایی که از دست می دهیم، چقدر در برابرشان 
مسئولیم، آنها زندگی خود را گذاشتند و همه چیز 

تمام شد، پس مسئول هستند.

 جانبازان اعصاب و روان 
تئاتر فجر را مزین می کنند

سی وپنجمین جشــنواره بین المللی تئاتر فجر 
پذیرای تعدادی از جانبازان اعصاب و روان بیمارستان 
نیایش می شــود که با اثری به کارگردانی علیرضا 
دهقانی در سالن مشایخی به صحنه می روند. علیرضا 
دهقانی درباره اجرای اثری نمایشی با حضور جانبازان 
اعصاب و روان بیمارستان نیایش در سی وپنجمین 
جشنواره بین المللی تئاتر فجر به مهر، گفت: قصد 
داریم نمایشی را براساس داســتان »دعای موش 
کوچولو« نوشته کلر ژوبرت نویسنده فرانسوی مقیم 
ایران که توســط کانون پرورش فکــری کودکان و 
نوجوانان چاپ شده، با عنوان »حواست کجا بود؟« با 
حضور تعدادی از جانبازان اعصاب و روان بیمارستان 
نیایش به صحنه ببریم. او ادامه داد: این اثر به عنوان 
یکی از برنامه های تئاتردرمانی است که با جانبازان 
اعصــاب و روان انجــام می دهیم و ایــن جانبازان 
عزیز از صفر تا 100 امور مورد نیــاز تولید و اجرای 
نمایش اعم از ساخت عروســک و دکور را زیر نظر 
مشاوران و کارشناسان انجام داده اند. این کارگردان 
و بازیگر تئاتر یادآور شــد: حدود 10 رزمنده دیروز 
جبهه های جنگ و جانبازان امروز، درصحنه نمایش 
»حواســت کجا بود؟« به ایفای نقش می پردازند و 
حدود ۶ تن از این عزیزان هــم در کارگاه طراحی و 
ساخت عروسک و دکور نمایش فعالیت می کنند. 
دهقانی افزود: میزان جانبــازی جانبازان اعصاب و 
روان حاضر درنمایش »حواســت کجا بود؟« از ۲۵ 
تا ۸0 درصد اســت.این عزیزان دوست دارند که در 
اینگونه فعالیت ها حضــور پیدا کنند و حس خوبی 
درآنها ایجاد می کند. تئاتردرمانی باعث ایجاد شور و 
هیجان درجانبازان اعصاب و روان می شود. ما به این 
عزیزان اعلام کردیم که خانواده هایشان هم می توانند 
به تماشای نمایش »حواست کجا بود؟« بنشینند 
و این موضوع انگیزه بسیار بالایی به آنها داده است. 
کارگردان نمایش »حواست کجا بود؟« درباره زمان 
و مکان اجرای این اثر نمایشــی در سی وپنجمین 
جشنواره بین المللی تئاتر فجر، گفت: قرار است این 
نمایش را در روزهای ۵، ۶ و ۷ بهمن ماه، در ۲ نوبت 

1۸ و ۲0:30، در سالن مشایخی به صحنه ببریم.

پیکر رکن الدین خسروی پنجشنبه 
هفتم بهمن تشییع می شود

مراسم تشییع پیکر اســتاد رکن الدین خسروی 
ســاعت 9:30 صبح روز پنجشــنبه ۷ بهمن ماه از 
تالار وحدت برگزار می شــود. پیکر این کارگردان و 
مدرس تئاتر نیمه شب چهارشنبه ۶ بهمن ساعت 
1:30 بامداد، به فرودگاه امام خواهد رسید و مراسم 
تشییع طبق درخواست همسر این هنرمند صبح روز 
پنجشنبه هفتم بهمن از تالار وحدت به سمت قطعه 
هنرمندان بهشت زهرا تشییع می شود. این هنرمند 
روز ۲۸ دی ماه پس از مدت ها بیمــاری دار فانی را 

وداع گفت.

چهره
دریچه

اتفاقخبر  اسکارلت جوهانسون 
در تظاهرات ضد ترامپ

برگزاری حراج آثار نقاشی 
»کودکان کار« با 1۵۰ اثر

 هنرمندان برای
 »جانِ زمین« چه کرده اند؟

مهر| اســکارلت جوهانســون بازیگر مشهور  
هالیوود با حضور در تظاهــرات ضدترامپ که روز 
پس ازمراسم تحلیف او انجام شد، از زنان خواست 
تا درحمایت از حقوق جامعه فعال باشــند. او تنها 
فرصت یافت ۷دقیقه صحبــت کند و میکروفن او 
ناگهان قطع شد، اما این بازیگر 3۲ساله پس ازچند 
دقیقه دوبــاره به صحبت هایش ادامــه داد. وی از 
ترامپ خواست تا به حقوق دختر او نیز فکر کند و 
همان امکاناتی را دراختیارش قرار دهد که دراختیار 
ایوانکا ترامپ دختر ترامپ در زمان رشــدش بود. 
جوهانســون گفت: از دخترم حمایت کن؛ چون 
او ممکن است در نتیجه تصمیمات تو درکشوری 
بزرگ شود که به عقب کشیده می شود نه به جلو. 
وی گفت: پرزیدنت ترامپ، من به شما رأی ندادم اما 
به شما احترام می گذارم چون رئیس جمهوری این 

مملکت   هستید.

شهروند| صدوپنجاه اثر از دانش آموزان هشت 
مدرســه کودکان کار در دومین نمایشگاه نقاشی 
»هوای شهرم را آبی کشیدم« به  نمایش گذاشته 
می شــود. قرار است آثار این نمایشــگاه با حضور 
مهناز افشار، ســخنگوی پویش، با همت عالی به 
فروش برسد و عواید حاصل از آن صرف هزینه های 
آموزشی بچه های کار شــود. به گفته مدیران این 
مدارس، بیشتر کودکان کار از مشکلات خانوادگی، 
فقر شدید مالی، ســوء تغذیه، عدم آگاهی والدین، 
اعتیاد و مشــکلات روانی والدین، تــرک خانواده 
از ســوی پدر، طلاق والدین، فــوت پدر و بیماری 
والدین رنج می برند و دچار آســیب های اجتماعی 
زیادی شده اند. در این مدارس سعی شده پنجشنبه 
و جمعه  برای کودکان کار کلاس های فوق برنامه 
برگزار شود. این نمایشگاه سوم بهمن ماه ساعت 1۷ 

تا ۲0  د ر فرهنگسرای ارسباران افتتاح   شد.

ایسنا|  سومین پروژه زیست محیطی و نخستین 
پروژه مستقل گروه هنری »جانِ زمین« با موضوع 
حیات وحش، امســال درمنطقه حفاظت شــده 
خارتوران استان سمنان برگزار شد. مینا محیطیان، 
مدیر این گروه زیست محیطی گفت: دراین پروژه 
که »جان کویر« نام دارد، هدف از دعوت هنرمندان 
شاخص کشور در رشته های مختلف هنری، تقویت 
جایگاه طبیعت درعرصه هنــر از نگاهی نو و پیوند 
هنرمند و طبیعت است. محیطیان همچنین بیان 
کرد: نمایشگاه ســومین دوره این پروژه، خردادماه 
139۶ برگزار می شــود. آثار هنرمندان دراین دوره 
به  صورت یک کتاب توســط موزه هنرهای معاصر 
منتشر می شود. جمشید مرادیان، بهزاد شیشه گران، 
علی ندایی، گیزلا سینایی، بهنام کامرانی، جمشید 
حقیقت شناس و... ازجمله هنرمندانی هستند که 

دراین پروژه همکاری کرده اند.

شهروند| در شــلوغی بــازار موســیقی و اوج 
حساســیت های جشــنواره های این عرصه، یک 
استثنا در بین پرفروش ترین آلبوم های دیجیتال 
در بیپ تونز پدیدار شد. پســر 1۸ ساله اهوازی که 
برای تحصیل به آمریکا مهاجــرت کرده، »هوتن 
هنرمند« با نخستین آلبوم منتشر شده اش، »من 
همانم«، در بین پرفروش ترین آلبوم های دیجیتال 
مانند »گفتم نرو« از »محمد علیزاده«، »دوباره عشق« 
از »حامد همایون«، »گذشــتن و رفتن پیوسته« 
از گروه »بمرانی«، »طرح نو« از »سهیل نفیسی« و 
»ساعت هفت« از »مهدی احمدوند« قرار گرفته است. 
موسیقی »من همانم« را شاید بتوان از جهات مختلف 
شبیه به »چارتار«، »دال« و گروه »10:10« دانست، اما 
با همکاری »مهدی نادی صفایی«، رنگ و جنس کار 
استقلال خود را حفظ کرده است. برخی معتقدند او 

می تواند پدیده جدیدی در موسیقی تلفیقی باشد.

 پدیده 18 ساله 
در صدر فروش بازار موسیقی

رضا نامجو - شهروند| چه کسی فکرش را می کرد 
جابه جایی وب سایت فروش بلیت های جشنواره فیلم 
فجر بسیاری از پیش بینی های مسئولان سی وپنجمین 

جشنواره فیلم فجر را نقش برآب کند؟
از ساعت ۸ صبح روز شنبه قرار بود سایت سینوگرام، 
فروش اینترنتی بلیــت فیلم های جشــنواره را برای 
متقاضیان آغاز کند،  اما در عمل ایــن اتفاق رخ نداد و 
سایت سینوگرام بعد از چند دقیقه ناگهان از دسترس 
خارج شد و طی ساعت های بعد به شکل متناوب دچار 
مشکل فنی بود و بعد از گذشت ۲4 ساعت، این سایت 

همچنان با مشکلات فنی دست و پنجه نرم می کرد.
بعد از آن که معلوم شد سایت فروشنده بلیت این دوره 
از جشنواره تاب و تحمل حضور علاقه مندان به جشنواره 
را ندارد، اتفاقات عجیــب و غریب دومینووار رقم خورد 
و باعث ایجاد چالشــی جدی در شیوه رأی گیری آرای 
مردمی این دوره، فروش اینترنتی بلیت جشــنواره و 
حتی گمانه زنی برای ایجاد بازار سیاه بلیت ها شد. به نظر 
می رسد مسئولان جشنواره با واگذاری فروش آنلاین 
بلیت ها به یک سایت تازه تأسیس، جوانب امر را در نظر 
نگرفته اند و به احتمال آزمون و خطا بر عملکرد مسئولان 
جشنواره سی وپنجم فیلم فجر هم سایه خواهد افکند. 
ساعت های پایانی شنبه شب تبلیغات موجود در برخی 
از وب ســایت های فروش اجناس دست دوم نشان داد 
اختلال ایجاد شده در پایگاه فروش بلیت، پای بلیت های 
جشنواره را به بازار سیاه هم کشانده است. این اشخاص 
قیمت یک سری کامل بلیت های جشنواره را در تماس 
تلفنی - بسته به سینما - بین یک تا سه میلیون تومان 
اعلام کردند و حتی ظاهرا این امکان وجود داشــت که 

بیش از دو سری بلیت هم خرید و فروش شود. 
حالا خبر می رســد خرید بلیت  های جشنواره برای 
ثبت نام کنندگان در ســامانه پیش فــروش، به صورت 
حضوری در پردیس سینمایی ملت انجام خواهد شد. 
دبیر جشنواره فیلم فجر بعد از مشکلات ایجاد شده برای 
پیش فروش بلیت  های ایــن دوره از معتبرترین رویداد 
ســینمایی ایران، وقتی دید چاره دیگری برای کنترل 

جو ایجاد شده وجود ندارد، زبان به عذرخواهی گشود 
و بعد از آن هم اعلام کرد خرید بلیت  های جشــنواره 
برای ثبت نام کنندگان در سامانه پیش فروش، به صورت 

حضوری در پردیس سینمایی ملت انجام خواهد شد.
محمد حیدری در این باره نوشت: »متأسفانه با وجود 
پیش بینی های قبلی برای ایجاد سـامانه  جدید خرید 
اینترنتی بلیـــت، این سامانه به دلیل ازدحام بیش از 
انتظار مخاطبان از اوایل ســاعت مقرر دچار مشــکل 
فنی و کُندی روند خرید شد. به عنوان دبیر جشـنواره، 
مســئولیت این اتفــاق را برعهده می گیــرم و مراتب 
عذرخواهی خود را از سینمادوستان گرامی بابت اتلاف 
وقت و همچنین ناراحتی های ایجاد شــده در پی این 
موضوع اعلام می دارم. بدین وسیله اعلام می شود طی 
دو روز پیش فروش بلیت  های جشــنواره در ســامانه 
سینوگرام، بیش از 1۵ هزار نفر موفق به ثبت نام شدند 
و با تمهیدات در نظر گرفته شده براساس اولویت زمان 
ثبت  نام، به صــورت گروهی از طریـــق پیامک به این 
افراد اطلاع  رســانی خواهد شــد تا طی روزهای ۵ تا ۷ 
بهمن  ماه باحضور در پردیس سینمایی ملت بلیت  های 
مورد نظر خود را تهیه کنند. براساس اعلام حیدری، با 
توجه به شرایط به وجود آمده، ظرفیت فروش بلیت های 
مردمی افزایش یافته و در اختیار مخاطبان قرار خواهد 
گرفت. بدیهی اســت افرادی هم که طی این دو روز از 
طریق سامانه پیش  فروش موفق به تهیه بلیت شده اند، 
بلیت های خریداری شده به آدرس آنها ارسال خواهد 
شد.« نخستین مسأله ای که به نظر می رسد در مورد متن 
نامه آقای حیدری باید مورد توجه قرار بگیرد آن است که 
طبیعتا امکان افزایش ظرفیت صندلی سینماها در این 
چند روز باقیمانده تا جشنواره سی وپنجم وجود ندارد، 
بنابراین تنها راهی که برای افزایش ظرفیت وجود دارد 
کاهش تعداد بلیت میهمان ها و در دسترس قرار دادن 

آن بلیت ها به منظور فروش است. 
باید به عقب تر بازگشــت و دلایل به وجود آمدن این 

اتفاق را واکاوی کرد. 
به نظر می رسد مسئولان دبیرخانه جشنواره فیلم فجر 

پیش از آن که قصد آغاز بلیت فروشی در »سینوگرام« را 
داشته باشند با چند وب سایت فروش معتبر در این باره 
صحبت کرده اند. ظاهرا این مذاکرات تا روز قبل از اعلام 
پایگاه فــروش بلیت های اینترنتی هم ادامه داشــته و 

به ناگاه همه چیز متوقف شده است. 
شــنیده های »شــهروند« حاکی از آن اســت که 
درخواست دبیرخانه به یکی از این پایگاه ها ارسال شده 
و مدیران پایگاه مورد نظر هم اعلام کرده اند با توجه به 
زیرســاخت های فنی موجود توانایی خدمت رسانی به 

جشنواره فیلم فجر را دارند. 
ظاهرا سایتی که متعلق به خود جشنواره )یا نزدیک 
به دبیرخانه( بوده در برنامه نویسی فنی دچار مشکلاتی 
می شود و مسئولان جشنواره خیلی دیرتر از آنچه باید 
به فکر جایگزینی سایت فروشنده بلیت می افتند.  در 
این بین، ظاهرا جلســات فنی برگزار می شــود و دو 
طرف روی عدد 1۵ هزار نفر کاربر به توافق می رســند.  
سری فروشی بلیت، درخواست دیگری است که از سوی 
مسئولان جشنواره مطالبه می شود و سایت مربوطه که 
پیش از این، چنین شیوه ای برای فروش بلیت نداشته 
تقاضای زمانی بیش از ۲4 ساعت می کند.  اصولا فروش 
بلیت های جشنواره در بخش مردمی به صورت سری 
انجام می شود؛ به عنوان مثال کسی که قصد خریداری 
بلیت جشنواره در بخش سودای سیمرغ را دارد، از روز 
اول تا آخر جشنواره فجر ردیف 4، ۵و ۶ سینما آزادی را 
در بخش سودای سیمرغ خریداری می کند و به تماشای 
فیلم ها می نشــیند. بنابراین هر وب ســایتی که قصد 
اضافه کردن چنین امکانی را داشت برای آماده کردن 
زیرســاخت ها به حداقل زمانی بیش از ۲4 ساعت نیاز 
داشت.  مسئولان جشنواره که دیر به فکر افتاده بودند 
و این دیر به فکر افتادن را باید اشتباه نخست آنها قلمداد 
کرد، قید همکاری با وب ســایت های شناخته شده را 
می زنند و اعلام می کنند حالا که بناست وقت بیشتری را 
صرف کنیم تمام تلاش و تمرکزمان را روی آماده سازی 
وب سایت خودمان می گذاریم.  به نظر می رسد بعد از این 
ماجرا، مسئولان جشنواره به این نتیجه رسیدند که از 

پس این کار برنمی آیند، بنابراین به ســراغ مسئولان 
سایت سینماتیکت رفتند که  ســال گذشته این کار را 
انجام داده بود.  ترکیان، مدیرعامل سینماتیکت با اعلام 
این موضوع به سینماپرس گفت: »ما همه ساله از ۲0 
روز قبل از برگزاری جشنواره و موعد تحویل بلیت ها به 
مخاطبان برنامه ریزی های زیادی را انجام می دادیم تا 
بدون اختلال بتوانیم به نحو احسن کارمان را انجام دهیم 
اما آقایان برگزارکننده جشنواره با این تصور که انجام این 
قبیل کارها آسان است، امسال مسئولیت پیش فروش 
بلیت ها را در کمال ناباوری از ســایت »سینماتیکت« 
گرفتند و به یک سایت ناشــناس واگذار کردند.« البته 
او پیش از این اتفاق در این مورد به مسئولان جشنواره 
اطلاعات لازم را داده است: »نکته جالب توجه این جاست 
که من بارها به این دوستان تذکر دادم که انجام این پروژه 
کاری بسیار سخت است و این تجربه چندین ساله ما در 
سایت »سینماتیکت« است که باعث می شود به راحتی 
آن را انجام دهیم اما گویا مسئولان جشنواره بر این باور 
بودند که ما در ادعاهای مان اغراق می کنیم و به همین 
دلیل انجام این کار دشوار را به این سایت ناشناس واگذار 
کردند.« ترکیان با اشاره به این که جمعه شب به اصرار 
مسئولان دبیرخانه جشــنواره به دفتر آنها رفته، ادامه 
داده: »در این جلســه آقایان از من خواهش کردند که 
به دلیل ناکارآمدی سیســتم فروش بلیت ها در سایت 
»سینوگرام« مسئولیت پیش فروش را برعهده بگیرم اما 
من قبول نکردم چرا که آنها زمانی به یاد »سینماتیکت« 
افتادند که متوجه خطای خود شــدند و فهمیدند که 
سایت مورد نظرشان ناکارآمد است. آن موقع دیگر زمانی 
وجود نداشــت که ما بتوانیم مسئولیت پیش فروش را 
برعهده بگیریم!« احتمالا بعد از بروز همین اتفاقات بود 
که مسئولان جشنواره ترجیح دادند رأی گیری مردمی 
جشنواره فیلم فجر امسال هم به صورت اینترنتی انجام 
نشود. یک اقدام نیازموده آن هم در روزهای منتهی به 
آغاز جشنواره فیلم فجر مشکلاتی برای این دوره ایجاد 
 کرد که شــاید بیش از آنچه پیش بینی می شد، گران

 تمام شود. 

شهروند| چند روز اســت که از »فاجعه پلاسکو« 
می گذرد. هنوز تعدادی از آتش نشــانان با سرنوشتی 
نامعلوم زیر آوار هســتند و خانواده هایی چشم انتظار 
عزیزان شــان. مردم ایران هم در کنار این خانواده های 
داغدار، غمگین اند و هرکس به نوعی خودش را در این 
غم سهیم می داند. در این میان هنرمندان هم هر کدام 
به گونه ای با این غم همدردی می کنند. شــنبه شب 
هنرمندان و اهالی تئاتر در محوطه تئاتر شهر گرد هم 
آمدند و با روشن کردن شــمع به آتش  نشانان مفقود و 
جانباخته حادثه پلاسکو ادای احترام کردند. در گوشه ای 
از مراسم، جمعی از هنرمندان جوان که کلاه های ایمنی 
قرمز رنگ بر سر داشتند و نام آتش نشان های مفقود شده 
در حادثه پلاســکو را بر سینه نصب کرده بودند،  جلب 
توجه می کردند. رضا کیانیان،  ایرج راد و دیگر هنرمندان 

در این مراسم شمع روشن کردند.
از آن سو زیبا بروفه با اهدای گل و توزیع شیرینی در 

محل آواربرداری ســاختمان پلاسکو حضور پیدا کرد 
و از زحمات تک تک آتش نشان ها تقدیر کرد. بروفه در 
این باره گفت کــه »امروز نه به عنوان یک هنرمند بلکه 
به عنوان یک انسان و یک شهروند به اینجا آمدم تا سهم 
کوچکی در راه تشــکر و کمک به آتش نشان ها داشته 

باشم.« 
پارســا پیروزفر هم که کمتر درباره وقایع و مسائل 
مختلف اظهارنظر می کند، پست اینستاگرامش را سیاه 
کرد و نوشت: »نابخردی من اگر نه امروز بر سر من که 

فردا بر سر همسایه آوار می شود... آوار همسایه اگر نه فردا 
که فردایش ستون مرا کژ می کند....«

هر چند کمتر هنرمندی را می شــود نام برد که در 
صفحات مجازی خود پستی را به این اتفاق اختصاص 
نداده باشــد. بســیاری از اهالی موسیقی هم قطعاتی 
را برای ادای دین به آتش نشــان ها در فضای مجازی به 
آنها تقدیم کردند. خشایار اعتمادی، محسن چاوشی،  
بنیامین بهادری، پیمان ســلطانی، محمد معتمدی و 
سالار عقیلی ازجمله این هنرمندان بودند. خندوانه هم 

دیشب به یاد آتش نشان ها و به احترام آنها بدون حضور 
تماشاگر به روی آنتن می رود. 

بســیاری هم برای آتش نشان ها اشــعاری سرودند 
ازجمله افشین علا که ســروده اش با نام »امتحان در 
آتش« در زیر می آید: با زنان نوحه خوان امشب زبان باید 
گرفت/ با یتیمان، کنج عزلت آشیان باید گرفت/ چشم 
کافی نیست باید چشمه ها جوشد ز خاک/ اشک کافی 
نیست، ابر از آسمان باید گرفت/ کوفتن بر چهره کافی 
نیست رخ باید شکافت/ سرخی رخســاره ها، از ارغوان 
باید گرفت/ تا کفن دوزیم بر بالای خوبان جامه ای/ از پر 
طاووس در هندوستان باید گرفت/ در پی پروانه گشتن 
کار هر فرزانه نیست/ راه دشوار است از آتش، نشان باید 
گرفت/ نیست ابراهیمیان را وحشتی از منجنیق/ پس 
پی آن دوستان در بوستان باید گرفت/ جز پر و خاکستر 
از عاشــق چه می ماند به جا؟/ از سیاووشــان در آتش، 

امتحان باید گرفت.

حواشی جابه جایی پایگاه فروش بلیت های سی وپنجمین جشنواره فجر ادامه دارد 

یک »نقل« چند »انتقال«

نگاهی به جدیدترین موضع گیری هنرمندان درباره حادثه پلاسکو 

آزمون آتش

 بازیگران مرد موفق دهه 80 و 90 
فیلمی درجشنواره ندارند

فجر سی و پنجم بدون 4 ستاره

هرسال با اعلام اسامی فیلم های جشنواره فیلم فجر 
جای خالی چند نفر از ســتاره های مشهور دربین 
بازیگران حاضر درجشــنواره احســاس می شود. 
لیست غایبان جشنواره  سال به سال تغییر می کند و 
امسال نوبت به چهار چهره سرشناس دیگر رسیده 
است. شهاب حسینی، بهرام رادان، رضا عطاران و 
محمدرضا گلزار. ســه تای اول فیلم داشتند که به 
جشنواره راه پیدا نکرد و نفر چهارم هم که امسال 
برخلاف سه ســال گذشــته فیلمی برای ارایه به 

جشنواره  نداشت.
به گزارش  آی سینما، شــهاب حسینی پس از 
موفقیت درجشــنواره کــن ۲01۶ و اضافه کردن 
جایزه بهترین بازیگر مرد از این جشنواره به ویترین 
سینمای ایران  ســال کم کاری را گذراند که شاید 
دلیل اصلی آن حضور درفصل دوم سریال »شهرزاد« 
باشد. حسینی در  سال جاری تنها درفیلم »لابی« به 
کارگردانی محمد پرویزی بازی کرد که این فیلم با 
وجود بازیگران سرشناسش نتوانست نظر هیأت 
انتخاب را نه برای بخش مســابقه و نه حتی برای 

بخش خارج از مسابقه به خود جلب کند. 
اما بهرام رادان هم یکی- دو ســال است کم کار 
شده. او  سال گذشته تنها فیلم »بارکد« به کارگردانی 
مصطفی کیایی را دربخش مســابقه جشــنواره 
سی وچهارم داشت، فیلمی که گیشه بسیار موفقی 
داشت و تبدیل به یکی از ۶ فیلم بالای 10 میلیارد 
تومان فروش در اکران  ســال 9۵ شد. رادان امسال 
هم تنها دریک فیلم حضور پیدا کــرد: »زرد« به 
کارگردانی مصطفی تقی زاده. جالب است که این 
فیلم مثل »لابی« ترکیب بازیگران خوبی داشت، 
اما هیأت انتخاب جشنواره از کنار نام این فیلم هم 
گذشتند. البته با انصراف یکی- دوفیلم ازجشنواره 
خبرهایی منتشر شد که »زرد« یکی از گزینه های 
جایگزین است، اما این اتفاق نیفتاد و رادان امسال 

به عنوان بازیگر فیلمی درجشنواره فجر ندارد. 
رضا عطاران سومین نفر این لیست است. بازیگری 
که درچند  سال اخیر درجشنواره حضور پررنگی 
داشته و حتی برای کارگردانی و بازیگری اش سیمرغ 
هم برده است. ســیمرغ بازیگری او برمی گردد به  
ســال 9۲ که برای فیلم  »طبقه حساس« کمال 
تبریزی این جایزه را به دســت آورد. جایزه ای که 
البته حسابی حرف و حدیث برایش به وجود آورد. 
عطاران  سال گذشته می توانست دریک اتفاق نادر 
هم به عنوان کارگردان با »دراکولا« درجشــنواره 
حاضر باشد هم به عنوان بازیگر در »آب نبات چوبی« 
محمدحسین فرحبخش. اما سرانجام فقط به عنوان 

بازیگر درجشنواره حاضر شد. 
و بالاخره ستاره ای که با آغاز دهه90 تلاش کرد 
کمی از بازی کردن درمدل فیلم های عامه پســند 
گذشته اش جدا شود و درسینمای جدی تری فعال 
باشد، در سه سال گذشته هر آنچه بازی کرد، پشت 
درجشنواره فجر ماند. محمدرضا گلزار در سه سال 
اخیر فیلم های »دلم می خواد« بهمن فرمان آرا، »مادر 
قلب اتمی« علی احمدزاده و »خشکسالی و دروغ« 
پدرام علیزاده را بازی کرده که هرکدام بنا به دلایلی 
فرصت حضور درجشنواره فجر را به دست نیاوردند، 
اما امسال برخلاف سه سال اخیر گلزار اصلا فیلمی 
نداشت که بخواهد با آن امید به حضور درجشنواره 

داشته باشد.

برهانی مرند بعد از 1۵ سال به صحنه 
بازیگری تئاتر بر می گردد

شهروند|  نادر برهانی مرند و نسیم ادبی در نمایش 
»ترن« نوشــته و کار حمید آذرنگ به ایفای نقش 
می پردازند. نادر برهانی مرند که آخرین بار  ســال 
13۸0 در نمایش شب های آوینیون به کارگردانی 
کوروش نریمانی در تئاترشــهر بــه ایفای نقش 
پرداخته بود، بعد از 1۵ سال در نمایش »ترن« در 

مقام بازیگر روی صحنه می رود. 
نادر برهانی مرند آخرین بار در نمایش »سردار« در 

مقام کارگردان با نسیم ادبی همکاری داشته  است.
فرشــاد فزونی آهنگســازی نمایش »ترن« را 
برعهده دارد. پیش از این حضور خســرو احمدی، 
وحید آقاپور، سیدعلی صالحی، علی عامل هاشمی 
و سیاوش جامع در نمایش »ترن« قطعی شده بود. 

»ترن« در اواســط بهمن ماه در ســالن اصلی 
مجموعه تئاترشــهر روی صحنه می رود. در این 
نمایش پربازیگر،  حمید آذرنگ علاوه بر نویسندگی،  
کارگردانی این نمایش را هم برعهده دارد. اسامی 
دیگر بازیگران این نمایش در روزهای آینده اعلام 

می شود.

گزارش

نمایش
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